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سرمقاله

هشدارها را جدی بگیرید
ادامه از صفحه یک

طی این سال ها در حوزه های مختلف اجتماعی، 
اقتصادی و محیط زیستی هشدارهای گوناگونی 
داده شده است، اما آیا به آن توجه می شود؟ 
طبیعی است که هر دولتی دوست دارد اثرات 
عینی کوتاه مدت عملکرد خود را به افکار عمومی 
نشان دهد اما واقعیت آن است که نتیجه برخی 
از عملکردها می تواند بر روی نسل های بعدی 
اثرات مخربی داشته باشد. این روزها نیز بحث 
اخراج برخی اساتید دانشگاه نیز مطرح است که 
نشان می دهد  گفتمان غالب همچنان اولویتش 
بر استفاده از متخصصان همفکر است حتی اگر 

تخصص کمتری داشته باشند.
به نظر می رسد لازم است که برای جلوگیری از 
بروز فجایع دیگری مانند دریاچه ارومیه از همین 
امروز هشدارها جدی گرفته شود. هشدارهایی 
که مختص محیط زیست نیست و همه حوزه ها 
را درگیر می کند. تردیدی نیست که اگر دولت در 
خصوص اقدامات خود که اثر بلند مدت دارد؛ با 
افکار عمومی صادقانه سخن بگوید، مردم نیز به 
راحتی آن را پذیرفته و دستاورد آن را به حساب 

دولت می نویسند.
تکثری  از  فارغ  متخصصان  نظر  از  استفاده 
یک  دارد  وجود  فکری شان  گرایش های  در  که 
ضرورت برای عبور از سختی هاست. هشدارها را 

باید همین امروز جدی گرفت.

خبر

اخبار

هیاتی از نمایندگان مجلس ایران با 
وزیر خارجه طالبان دیدار کرد

معاون سخنگوی و معاون روابط عمومی وزارت 
امور خارجه افغانستان گفت: هیأت هفت نفری 
به  ایران  اسلامی  نمایندگان جمهوری  مجلس 
ریاست جواد کریمی قدوسی با امیرخان متقی، 
سرپرست وزارت خارجهٔ هیات حاکمه سرپرستی 

افغانستان دیدار کرد.
به گزارش ایسنا، حافظ ضیاء احمد، معاون 
سخنگوی وزارت خارجه هیات حاکمه سرپرستی 
افغانستان با اشاره به دیدار هیات هفت نفری 
مجلس شورای اسلامی با امیرخان متقی اظهار 
کرد: در این نشست درباره امنیت، مبارزه با 
از  از قاچاق، حفاظت  مواد مخدر، جلوگیری 
انجام  مفصلی  گفت وگوهای  تجارت  و  مرزها 

شد.
وی تصریح کرد: وزیر امور خارجه هیات حاکمه 
سرپرستی افغانستان نیز گفت با بازگشت امارت 
اسلامی افغانستان، امنیت سراسری در کشور 
تأمین شده و نیروهای امنیتی افغان توانسته اند 
فتنه گران داعشی را از بین ببرند که این امنیت 
سراسری نه تنها به نفع افغانستان بلکه به نفع 

کشورهای منطقه و جهان نیز است.
به گفته وی، امیرخان متقی همچنین افزود 
که هیات حاکمه سرپرستی افغانستان گام هایی 
مؤثر در راستای مبارزه با مواد مخدر برداشته 

است.
معاون سخنگوی وزارت خارجه طالبان اظهار 
داشت: در این جلسه سرپرست وزارت خارجه 
که  گفت  افغانستان  سرپرستی  حاکمه  هیات 
تن  هزارها  به  گذشته  دور  در  معتادان  تعداد 
این  اشغال  سال   ۲۰ جریان  در  اما  می رسید، 
تعداد به میلیون ها تن رسید که امارت اسلامی 
اخیر  ماه های  طی  و  کرده  آغاز  را  آنها  درمان 
ده ها هزار معتاد را معالجه کرده است و این امر 

همچنان جریان دارد.
این  در  که  کرد  بیان  همچنین  احمد  ضیاء 
هیات  خارجه  امور  وزارت  سرپرست  ملاقات 
افغانستان اظهار داشته که  حاکمه سرپرستی 
تجارت و ترانزیت با کشورهای همسایه و منطقه 
جریان دارد  و افغانستان در حال تبدیل شدن به 

مرکز اتصال میان کشورها است.
امیرخان متقی تأکید کرد که افغانستان بازاری 
ایران است،  لازم است که  برای صنایع  خوب 
افغانستان و ایران در بخش تجارت و ترانزیت 
تسهیلات بیشتر ایجاد و از این فرصت استفاده 

بهینه کنند.
اعضای  گفت:  همچنین  احمد  ضیاء  حافظ 
نمایندگان مجلس ایران در این نشست گفتند 
قاچاق،  از  باید در مورد جلوگیری  که دوطرف 
مدیریت مشکلات مرزها و جلوگیری از رفت وآمد 
اشخاص غیر مجاز، به طور مداوم و مشترک کار 

کنند و راه حل آن را دریابند.
نمایندگان مجلس ایران همچنان اضافه کردند 
که ایران آماده است تجارب خویش را در موارد 
مختلف با هیات حاکمه سرپرستی افغانستان به 

اشتراک بگذارد.

نشست خبری رئیسی سه شنبه برگزار 
می شود

سه  صبح  رئیسی  سیدابراهیم  خبری  نشست 
شنبه - ۷ شهریور ماه - برگزار خواهد شد.

سید ابراهیم رئیسی، رئیس جمهوری در نشست 
خبری که با حضور بیش از ۲۵۰ خبرنگار، عکاس 
و تصویربردار برگزار می شود، پاسخگوی سوالات 

رسانه های داخلی و خارج خواهد بود.

دستاوردهای جدید ارتش رونمایی 
می شود

معاون هماهنگ کننده ارتش گفت: دستاوردهای 
جدید ارتش جمهوری اسلامی در حوزه های زمینی، 

دریایی، هوایی و پدافند رونمایی خواهد شد.
معاون  سیاری  حبیب الله  دریادار  امیر 
جدید  دستاوردهای  درباره  ارتش  هماهنگ کننده 
نیروهای مسلح، اظهار کرد: شناخت تهدیدات ایجاب 
می کند تا خودمان را به ابزاری مجهز کنیم تا پاسخ 
تهدیدات آینده را دهیم. وی با بیان اینکه پهپادها 
اثرگذار  امروز  و  گذشته  سال  چند  جنگ های  در 
دستاوردهای  اخیر  روزهای  طی  افزود:  بوده اند، 
جدیدی در وزارت دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح 
رونمایی شد که یکی از آن ها پهپاد مهاجر ۱۰ است 
و دستاوردهای صنایع دفاعی کشورمان قابلیت های 
بالایی دارند. معاون هماهنگ کننده ارتش با بیان 
اینکه دستاوردهای جدید نیروهای مسلح می توانند 
نیازمندی های ما را برای مقابله با تهدیدات آینده 
تأمین کنند، گفت: پهپاد مهاجر ۱۰ دارای ۲۴ ساعت 
زیادی  مهمات  می تواند  و  است  پروازی  مداومت 
را با خود حمل کند، همچنین این پهپاد هوشمند 
است. وی درباره دستاوردهای جدید ارتش جمهوری 
اسلامی ایران، خاطرنشان کرد: قطعاً در حوزه های 
دستاوردهای  پدافند  و  هوایی،  دریایی،  زمینی، 
در  امیر سیاری  کرد.  رونمایی خواهیم  را  جدیدی 
نبرد  جدید  حوزه های  در  همچنین  گفت:  پایان 
همچون پهپاد، جنگ الکترونیک، سایبری، سلاح، 
تجهیزات و مهمات حتماً دستاوردهای خوبی را در 

زمان خاص خودش رونمایی می کنیم.

رایزنی امیرعبداللهیان درمورد 
روند آزادسازی دارایی های ایران

حسین امیرعبداللهیان وزیر امور خارجه جمهوری 
اسلامی ایران در گفت وگوی تلفنی با »شیخ محمد 
وزیر  و  وزیر  نخست  ثانی«،  آل  عبدالرحمن  بن 
امور خارجه قطر، در مورد موضوعات مورد علاقه 
فیمابین به بحث و تبادل نظر پرداخت. حسین امیر 
عبداللهیان در این گفت وگوی تلفنی با اشاره به روابط 
دوستانه و نزدیک جمهوری اسلامی ایران و دولت 
قطر، بر گسترش مناسبات دوجانبه تاکید کرد. وی با 
تقدیر از نقش مثبت دولت قطر و تلاشهای سازنده 
مقامات بلندپایه این کشور در مناسبات منطقه ای 
و بین المللی و تشکر از نقش سازنده قطر در کمک 
به موضوع آزادسازی اموال ایران، درخصوص آخرین 
رایزنی  به  خود  قطری  همتای  با  منطقه  تحولات 
ثانی،  آل  عبدالرحمن  بن  محمد  شیخ  پرداخت. 
نخست وزیر و وزیر امور خارجه قطر نیز ضمن ابراز 
خرسندی از روابط دوستانه ایران و دولت قطر، از 
پیشرفت مناسبات تمجید و بر تداوم رایزنی های 

نزدیک طرفین تاکید کرد.

اولین حضور ایران در نشست 
هماهنگ کنندگان ملی سازمان 

شانگهای
نشست هماهنگ کنندگان ملی کشورهای عضو 
سازمان همکاری شانگهای با حضور هماهنگ کننده 
سال  شهریور   ۲ تا  مرداد   ۳۰ از  کشورمان  ملی 
جاری در آلماتی قزاقستان برگزار شد. به گزارش 
ایسنا، قزاقستان به عنوان رئیس دوره ای سازمان 
همکاری شانگهای، نشست هماهنگ کنندگان ملی 
کشورهای عضوسازمان را در آلماتی برگزار کرد و 
برای نخستین بار مهرداد کیایی هماهنگ کننده ملی 
کشورمان در این نشست حضور یافت. دستور کار 
این نشست شامل طیف گسترده ای از موضوعات 
کشورهای  بین  همکاری  مختلف  حوزه های  در 
عضو سازمان و پیشنهادات اعضا بود. موضوعاتی 
همانند نشست نخست وزیران کشورهای عضو، 
تروریستی،  ضد  فعالیت های  سازی  هماهنگ 
فناوری های  نوسازی سازمان،  و  ارتقاء  زمینه های 
جدید، نوآوری و نوآفرین ها، بررسی برنامه های سال 
اقتصادی سازمان،  گردشگری سازمان، استراتژی 
انرژی و محیط زیست و همکاری های حمل ونقل در 

این نشست مورد  بحث و بررسی قرار گرفت.

علاوه بر این خبرها حاکی از این است که از تدریس 
سردار حسین علایی در دانشگاه تهران و رضا صالحی 
امیری در دانشگاه علوم و تحقیقات هم جلوگیری شده 
است. صالحی امیری سابقه وزارت ورزش و ارشاد و 
همچنین ریاست کمیته ملی المپیک را بر عهده داشته و 
سردار حسین علایی تا سال ۸۴ در سپاه فعالیت داشته 
و پس از آن مدیر عامل هواپیمایی آسمان و همچنین 
ریاست هییت مدیره شرکت ملی نفتکش ایران را بر 

عهده داشته است.
در همین راستا محمدرضا عارف در پاسخ به سوالی 
تمدید  عدم  درباره  آمده  پیش  مباحث  درخصوص 
تاسف شدید  اظهار  با  زارچی  دکتر شریفی  داد  قرار 
نخبه  اساتید  با  جذب  هیات های  برخورد  نحوه  از 
در جلسات خصوصی  بارها چه  گفت:  ها،  دانشگاه 
روند  از  خود  مصاحبه های  و  سخنرانی ها  در  چه  و 
حاکم بر هیات های جذب در دانشگاه ها گلایه کردم و 
درخصوص آقای دکتر شریفی زارچی که از اساتید موفق 
و نخبه دانشگاه صنعتی شریف است در هیات جذب 
دانشگاه مفصلا درخصوص تبعات عدم تمدید قرارداد 
اساتید نخبه ای همچون دکتر شریفی زارچی هشدار 
دادم و تاکید کردم که با اینگونه برخوردها باعث ریزش 

نیروهای نخبه می شویم.
خود  مواضع  یاددآوری  با  وی  جماران،  گزارش  به 
از  بیرون  نهادهای  دخالت  عدم  لزوم  درخصوص 
کرد:  تاکید  دانشگاه،  درون  مباحث  در  دانشگاه 
دخالت های مخرب نهادهایی که هیچ ربطی به مسایل 
دانشگاه،  درون  مباحث  در  ندارند  دانشگاه  درون 
استقلال دانشگاه را مورد هدف قرار داده است و سال 
گذشته نیز در نامه ای به رئیس جمهور محترم نسبت 
به تبعات برخوردهای امنیتی با اساتید و دانشجویان 
هشدار داده بودم . به عنوان کسی که سالها در دانشگاه 
فعالیت داشته ام ،وضعیت موجود در نهادهای علمی 
کشور که بواسطه دخالت های مستمر نهادهای بیرون 
از دانشگاه تبدیل به یک اداره معمولی شده است را به 

هیچ وجه زیبنده آموزش عالی کشور نمی دانم. 
کرد:  تاکید  نظام  مصلحت  تشخیص  مجمع  عضو 
روند حاکم بر هیات های جذب دانشگاه ها  عملا باعث 
خروج نخبگان از دانشگاه ها می شود و تاسف بارتر آنکه 
بعضا دخالت برخی نهادهای بیرون دانشگاه در تصمیم 
گیری هیات های جذب تاثیر می گذارد به همین دلیل 
و به دلیل ضرورت اصلاح  روند حاکم بر هیات جذب 

دانشگاه ها از عضویت در این هیات استعفا می کنم.
تا  سیزدهم  دولت  فعالیت  ابتدای  از  است  گفتنی 
مرداد ماه امسال ۵۸ نفر از اساتید دانشگاه اخراج یا با 
آنها قطع همکاری صورت گرفته است. در واقع پیش از 
این نیز انتشار خبر اخراج نام هایی چون محمد فاضلی، 
بیژن عبدالکریمی، آرش رییس نژاد، محسن برهانی، 
علی سرزعیم و... طی ماه های اخیر بازتاب های فراوانی 
پیدا کرده بود. در این رابطه علی سرزعیم، عضو هیات 
علمی دانشگاه علامه طباطبایی پیش از این ضمن تایید 
خبر اخراج خود، اعلام کرد: »چون سوال شد عرض کنم 
که من مایل نبودم موضوع قطع همکاری ام با دانشگاه 
به  دوستان  پرسش  به  باتوجه  رسانه ای شود.  علامه 
اجمال عرض کنم که موضوع قدیمی است و به پایان 

شهریور سال قبل برمی گردد که اعلام شد قرارداد من 
با توجه به پیمانی بودن و لزوم تجدید سالانه تمدید 
نشده است. گرچه جا خوردم و در ابتدا به من برخورد 
از موضوع استقبال کردم. بعدها که  به دلایلی  ولی 
رییس محترم دانشگاه و معاون محترم آموزشی لطف 
داشتند و پیشنهاد کردند درخواست تجدیدنظر بدهم 
رغبتی به این کار ندیدم. در واقع طلاق مرضی الطرفینی 
بود. هیچ دلخوری و کینه ای ندارم و مطمئن هستم 
افراد بهتر و باسوادتری که مایل به پیوستن به دانشگاه 
هستند جایگزین خواهد شد. لذا بحث خسران و این 
حرف ها واقعا مطرح نیست و من هم در این مملکت در 
گوشه ای دیگر فعالیت می کنم. نمی دانم انگیزه اصلی 
پشت این تصمیم چه بوده ولی تصور نمی کنم سیاسی 
بوده باشد، بلکه حدس می زنم به موضوع حسادت ها و 

تنگ نظری های بین همکاران دانشگاهی برگردد. 
علامه  دانشگاه  استاد  این  خبرآنلاین،  گزارش  به 
طباطبایی تاکید کرد: »برای من فعالیت هایی ارزش و 
اهمیت دارد مثل تالیف کتاب یا همفکری در مسائل 
مشکلات  در حل  مشارکت  و  شناخت  یا  کشور  روز 
چندانی  بهای  دانشگاه  ارزیابی  نظام  در  که  اجرایی 
عنوان  طمع  به  نه  و  حقوق  طمع  به  نه  من  ندارد. 

آن  واقعیت  ولی  رفتم  دانشگاه  سراغ  به  دانشگاهی 
را با مطلوب موردنظرم دور دیدم. شاید جای دیگری 
آن مطلوب ها را جست وجو کنم یا شاید هم به کلی از 
فضای دانشگاه خداحافظی کنم و کارهای موردنظرم را 
به شکل فردی دنبال کنم. لذا در مجموع هیچ مساله 
خاصی رخ نداده و بهتر است نادیده گرفته شود. از 
شفقت، خیرخواهی و لطف همه دوستان سپاسگزارم و 
برای همه دوستان و همکاران خوبم در دانشگاه علامه 
 و مدیران دلسوز آن آرزوی موفقیت و سلامت دارم.«
»به  گفت:  دیگری  گفت وگوی  در  سرزعیم همچنین 
نمی کنند.  قرارداد  تمدید  دیگر  که  کردند  اعلام  من 
بعدا رییس دانشگاه و معاون آموزش به من گفتند که 
درخواست تجدیدنظر بدهم که من هم به دلایلی گفتم 
که دیگر تمایلی به ادامه همکاری ندارم. علل نامعقولی 
اتفاقات  به  بیشتر  بنده مطرح کردند که  اخراج  برای 

درون دانشکده ای مربوط است.
معتقدند:   کارشناسان  از  برخی  رابطه  در همین 
نکته قابل توجه آن است که در مورد اخراج اساتید 
در روزهای اخیر، بهانه هایی آورده می شود تا نشان 
داده شود این اخراج ها بر اساس قانون و منطبق با 
امتیازات علمی اساتید بوده؛ طبعا چنین موضوعاتی 

در سطح جامعه دانشگاهی قابل پذیرش نیست. 
همچنان که نشانه هایی نیز وجود دارد که خلاف این 
موضوع را گوشزد می کند. به گزارش انتخاب مثلا 
محمدرضا عارف در اعتراض به این وضعیت از هیات 
جذب دانشگاه شریف استعفا داد و از آن مهمتر، 
بیانیه کانون صنفی استادان دانشگاهی که در آن 
تاکید شده است »در بند ۵ مصوبه شورای امنیت 
خواسته  بهداشت  و  علوم  وزارتخانه های  از  کشور 
می شود ترتیب استخدام ۱۵۰۰۰ عضو هیأت علمی 
همسو با این جریانات ضد استقلال دانشگاه داده 
عنوان  به  علمی  هیأت  اعضای  نامه  این  در  شود. 
معرفی   ۱۴۰۱ سال  های  ناآرامی  عامل  بزرگترین 

می گردند.«
منتظر  باید  باشد،  داشته  موضوع صحت  این  اگر 
یک پاکسازی بزرگ در دانشگاه ها و تغییر کامل نسل 
صرفا  آن  اساس  بر  که  نسلی  تغییر  باشیم؛  اساتید 
اساتیدی امکان راهیابی به دانشگاه ها را دارند که از 
جامعه  اتفاقی  چنین  قطعا  باشند.  تفکر خاص  یک 
دانشگاهی کشور را از حالت پویا به یک حالت بسته و 
دگم تبدیل خواهد کرد؛ از چنین دانشگاهی انتظار تولید 
علم و ظهور تفکر جدید انتظاری عبث و بیهوده است.

رئیس  جمهوری گفت: تلاش های دست اندرکاران وزارت راه 
و شهرسازی و دیگر فعالان در عرصه ساخت مسکن باعث 
کاهش دغدغه های مردم می شود و آثار اقداماتی که در ۲ 
سال گذشته در این زمینه انجام شده در حال آشکار شدن 

است.
سید ابراهیم رئیسی روز یکشنبه در مراسم افتتاح همزمان 
۱۰۱ هزار واحد مسکونی در سراسر کشور، ضمن تسلیت فرا 
رسیدن ایام اربعین حسینی و نیز گرامیداشت یاد شهدای 
دولت، گفت: به طور طبیعی هفته دولت زمان ارائه گزارش 

اقدامات و عملکرد بخش های مختلف دولت به مردم است.
وی با بیان این که »مسکن از جمله نیازهای جدی مردم 
در سراسر کشور محسوب می شود و دولت مردمی نیز از 
همان آغاز فعالیت خود تأمین مسکن را در اولویت برنامه های 
بخش های  از  یکی  مسکن  افزود:  است«،  داده  قرار  خود 
پیشران اقتصاد و تولید است و جا دارد از تلاش های همه 
و  شهرسازی  و  راه  وزارت  در  بخش  این  دست اندرکاران 
بخش های همکار، نظیر استانداری ها، فرمانداری ها، بانک ها، 
بخش هایی از نیروهای مسلح و دیگر تلاشگران در این عرصه 
قدردانی کنم. وی با اشاره به این که »رونق ساخت مسکن 
در کشور می تواند به شکل مستقیم و غیرمستقیم بخش های 
مختلف اقتصاد و تولید را به حرکت درآورده و ایجاد اشتغال 
با  که مسکن  است  این  نکته مهم تر  اظهار داشت:  کند«، 
توجه به سهم بالای آن در سبد هزینه های خانوار، یکی از 
دغدغه های جدی خانواده هاست، لذا باید به شکل ویژه مورد 

توجه قرار گیرد.

دست اندرکاران  تلاش های  کرد:  تصریح  جمهوری  رئیس 
وزارت راه و شهرسازی و دیگر فعالان در عرصه ساخت مسکن 
باعث کاهش دغدغه های مردم می شود و آثار اقداماتی که 
در ۲ سال گذشته در این زمینه انجام شده در حال آشکار 

شدن است.
وی با اشاره به افتتاح ۱۰۱ هزار واحد مسکونی طی مراسم 
امروز، خاطرنشان کرد: امروز برای همه ما روز بسیار خوبی 
است و پس از شکر به درگاه خداوند و تشکر از دست اندرکاران 
اجرا و تکمیل این پروژه ها، از همه می خواهم که با اتکال به 
خداوند نهضت ساخت مسکن را با قوت ادامه دهند تا همه 
افرادی که به دنبال تهیه مسکن هستند، صاحب خانه شوند.
وی گفت: اینکه امروز نهضت ساخت مسکن در سراسر 
کشور فعال و فراگیر شده به پشتوانه به میدان آمدن همه 
بخش های مرتبط از جمله وزارت راه و شهرسازی و بانک ها 
است. بانک ها در زمینه رونق بخشی به ساخت مسکن نقش 
جزو  را  مسکن سازی  بخش  تسهیلات  باید  و  دارند  مهمی 

تکالیف خاص خود به حساب آورند.
در این مراسم که یازدهمین جلسه شورای عالی مسکن بود 
و به فاصله کمتر از یک ماه از جلسه قبلی این شورا برگزار 
می شد، همزمان با هفته دولت ۱۰۱ هزار واحد مسکونی در 
سراسر کشور به طور همزمان افتتاح و مورد بهره برداری قرار 

گرفت.
این واحدهای مسکونی شامل طرح های خودمالک، طرح های 
حمایتی واگذاری اراضی، مسکن روستایی، بافت های فرسوده 

و ساخت واحدهای ویلایی در برخی استان ها بود.

روند اخراج اساتید دانشگاه همچنان ادامه  دارد

استعفای عارف به نشانه اعتراض
در تازه ترین موج از اخراج اساتید و اعضای هیات علمی دانشگاه ها،  علی شریفی زارچی، استاد دانشگاه شریف از دانشگاه اخراج شد. شریفی زارچی در 
صفحه شخصی خود توئیتر اعلام کرد که نامه ی اخراج خود از دانشگاه را دریافت کرده است. همچنین در حالی که گفته می شود آمنه عالی و حمیده 
خادمی از دانشکده روانشناسی دانشگاه علامه اخراج شده اند، خبر رسید که به داریوش رحمانیان استاد برجسته تاریخ دانشگاه تهران نیز اعلام شده برای 

ترم آینده کلاس نخواهد داشت.

بانک ها تسهیلات مسکن را به صورت خاص پرداخت کنندرئیس جمهوری در مراسم افتتاح یکصدهزار واحد مسکونی 

محمدرضا 
عارف عضو 

مجمع تشخیص 
مصلحت نظام 

اعلام کرد: 
روند حاکم بر 

هیات های جذب 
دانشگاه ها  
عملا باعث 

خروج نخبگان 
از دانشگاه ها 

می شود. به همین 
دلیل و به دلیل 

ضرورت اصلاح  
روند حاکم بر 
هیات جذب 
دانشگاه ها از 

عضویت در این 
هیات استعفا 

می کنم

رئیس مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه در برنامۀ هفتم، در کنار سبد 
اقتصاد خانواده، به سبد ورزش نیز توجه ویژه ای کرده ایم، گفت: باید تلاش 
کنیم سرمایه گذاری بیشتری از بخش خصوصی وارد حوزه حرفه ای ورزش شود.

محمدباقر قالیباف رئیس مجلس شورای اسلامی در آیین افتتاح مجموعه های 
جدید اداری، رسانه ای، فرهنگی و ورزشی فدراسیون کشتی جمهوری اسلامی 
ایران که صبح دیروز همزمان با سالروز تولد جهان پهلوان غلامرضا تختی و روز 
ملی کشتی، در ورزشگاه آزادی برگزار شد، ضمن گرامیداشت این روز و ابراز 
خرسندی از حضور در جمع افتخارآفرینان کشتی گفت: غلامرضا تختی به عنوان 
جوانمرد، غمخوار مردم و قهرمانی واقعی در تاریخ ماندگار شد که امروز به نام 
این پهلوان و روز کشتی در جمع شما هستیم. لازم است یاد امام)ره(، شهدا، 
شهدای عرصه ورزش، به ویژه شهدای کشتی و شهید صدرزاده را گرامی بداریم 

که همه زندگی امروز خود را مدیون این شهدا و خانواده آنها هستیم.
عمیقی  پیوند  ورزش  بی شک  اینکه  بیان  با  اسلامی  رئیس مجلس شورای 
با مسائل اجتماعی، فرهنگی و اقتصادی دارد، عنوان کرد: اگر بنگرید، امروز 
کشورهایی که ورزش رو به رشدی داشته و یا در اوج هستند، به همان نسبت 
اقتصاد رو به رشد و یا در اوجی دارند. امروز کشور ما در پنجره جمعیتی جوانی 
قرار دارد البته متأسفانه در حال از دست دادن این پنجره حیاتی کشور هستیم 
و مسیر خوبی را طی نمی کنیم اما باید حداکثر استفاده را از این ظرفیت کرده و 

فعالیت جدی و اساسی در این بخش داشته باشیم.
وی همچنین با اشاره به اینکه تلاش همه ما این است که در جای خود به 
همه بخش های پرورشی، همگانی، حرفه ای و قهرمانی ورزش توجه کنیم، اظهار 
داشت: ما مدیران باید دقت کنیم اگر به این ۴ حوزه توجه شود در بسیاری از 

بخش های دیگر در حوزه مالی نیز صرفه جویی شده و در عین حال در حوزه 
ملی، منطقه ای و بین المللی نیز افتخارآفرینی کرده ایم.

قالیباف یادآور شد: در نشستی که با وزیر آموزش و پرورش داشتم اشاره کردم 
که ۲ دهه است از مدیریت عالی در آموزش و پرورش غفلت کرده ایم چرا که در 
۲۰ سال گذشته بیش از ۸ وزیر در این وزارتخانه جابه جا و باعث شده است که به 
جایگاه معلم و مدرسه بی توجهی شود در حالی که باید به عنوان مهمترین نقطه 

مورد توجه قرار می گرفت چرا که آینده فرزندان ما آنجا قرار دارد.
رئیس قوه مقننه با بیان اینکه از نکات مهمی که در جلسه با وزیر آموزش 
و پرورش مطرح شد، موضوع مهارت آموزی بود، گفت: لذا از آنجایی که پایه 
ورزش در مدارس و آموزش و پرورش است باید توجه ویژه را در این حوزه داشته 
باشیم از این رو از سرپرست وزارت ورزش و جوانان که البته امیدواریم به زودی 
با معرفی رئیس جمهور به مجلس، جلسه رأی اعتماد وزیر پیشنهادی نیز برگزار 
شود، می خواهیم هماهنگی تنگاتنگی میان آموزش و پرورش و ورزش ایجاد شود 

که نکته کلیدی برای تضمین آینده کشور است.
قالیباف همچنین با اشاره به اهمیت بخش حرفه ای ورزش گفت: باید تلاش 
شود تا مردم وارد حوزه باشگاه داری شوند که در همین راستا در کمیسیون 
فرهنگی تصویب شد که ریاست فدراسیون ها یک جایگاه باشند و یک پست 
نباشند تا محدودیت در انتخاب افراد برداشته شود که در کمیسیون تلفیق لایحه 
برنامه هفتم نیز تصویب شد و قطعاً نمایندگان در صحن نیز همکاری خواهند 

کرد تا این موضوع به تصویب برسد.
وی در این بخش از سخنان خود با تأکید مجدد بر اینکه بخش خصوصی باید 
وارد حوزه ورزش قهرمانی شود، عنوان کرد: درباره گره همیشگی پخش تلویزیونی 

و مسابقات فدراسیون ها که در حوزه مالی است در برنامه هفتم تصمیم گیری 
شده تا حل و فصل شود؛ البته در ورزش قهرمانی، دولتمردان ما نیز رسالت هایی 
دارند که جا دارد از آقای دبیر که در فدراسیون کشتی تلاش کرده اند، تشکر کنم.
وی با بیان اینکه امروز برای قهرمانی و افتخارآفرین بودن کشور، به حوزه ورزش 
به ویژه ورزش کشتی که متعلق به فرهنگ ایرانی و این سرزمین است و به عنوان 
رشته ملی تأثیر دارد، فرصت هایی فراهم شده است، گفت: حضور علیرضا دبیر 
در فدراسیون کشتی که او را از زمان حضور خود در ناجا و از دوران جوانی و 
آغاز فعالیت های ورزشی  وی در باشگاه پاس و پس از آن نیز حضور در عرصه 
سیاست و شورای شهر می شناسم، در تحقق این اتفاقات در حوزه ورزش کشتی، 

بسیار اثرگذار است.
قالیباف ادامه داد: وقتی از کار جهادی صحبت می کنیم یعنی از ظرفیت های 
موجود رها شده استفاده شود که نمونه آن فدراسیون کشتی است که اتفاقاتی 
در آن رخ داده در حالی که ردیف بودجه ای به آن اضافه نشده بلکه با مروت، 
خوش اخلاقی، وقت گذاشتن و کار جهادی صورت گرفت و امروز توانسته ایم 
شاهد قهرمانان متعدد در حوزه کشتی فرنگی و آزاد باشیم که حاکی از تلاش 

شبانه روزی است.
رئیس مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه دوره های پر فراز و نشیب کشتی 
را نیز دیده ایم، عنوان کرد: مطمئن باشید، اگر امروز تکنولوژی لازم از تجهیزات 
کافی تا مربی های متخصص و مدیریت متعهد را داشته باشیم، قهرمانان ما در 
تمام رشته های کشتی فرنگی و آزاد قطعاً قهرمان خواهند بود چرا که مسیر را 
می شناسیم، می دانیم دستمان پر است و قطعاً آقای دبیر در این مسیر تلاش 

می کند.

وی با اشاره به گزارشی که امروز از فعالیت فدراسیون کشتی دریافت کرده 
است، اظهار داشت: امروز ما باید بیش از یک میلیون نفر کشتی گیر حرفه ای در 
کشور داشته باشیم تا مسیری که به سمت قله طی می کنیم با دست پرُتر باشد 
که البته فدراسیون توانسته است مسیر این آینده روشن را نشان دهد که قطعاً 
در مسابقات آسیایی پیش رو و مسابقات بلگراد در صدر رده های جهانی خواهیم 

بود و آینده کشتی کشور را با این نگاه می توان تضمین کرد.

قالیباف در آیین افتتاح مجموعه های جدید فدراسیون کشتی
گره پخش تلویزیونی و مسابقات فدراسیون ها در برنامه هفتم باز می شود
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